

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, November 7, 1978

• 1639

[Text]

**The Clerk:** Honourable members, you have your quorum. Your first item of business is to elect a Chairman. I am ready to receive motions to that effect.

**Mr. Knowles (Norfolk-Haldimand):** I will nominate the hon. member for Welland, Mr. Railton. He is a veteran who has had distinguished war service as a surgeon. He represents my neighbouring constituency at home. He is not a bad guy—even though he is on the wrong side of the House.

**Mr. Knowles (Winnipeg North Centre):** Knowles as a mover deserves a Knowles as a seconder.

**An hon. Member:** This is a conspiracy.

**An hon. Member:** Yes. Who "Knowles" what will be next?

**The Clerk:** Are there any other motions?

**Mr. Robinson:** I move that the nominations cease.

**The Clerk:** It has been moved by Mr. Knowles, Norfolk-Haldimand, and seconded by Mr. Knowles, Winnipeg North Centre, that Mr. Railton do take the Chair as Chairman of this Committee. Is it your pleasure to adopt the said motion?

Motion agreed to.

**The Chairman:** I just want to say that I wanted to thank the Messrs. Knowles for their kindness in doing this. I feel a certain amount of affection for this committee and I feel that any success it has had is partly due to people like Bill Knowles from Norfolk-Haldimand and Stanley Knowles from Winnipeg North Centre, who have always pushed the need for improved veterans legislation. As far as I am concerned, I feel the men here now make an excellent committee and I will do my very best to make an impartial Chairman. I hope there will be a chance for us to do even more for the veterans, one way or another, although I do know that there are constraints. However, this does not stop the business of a committee, and I think we should all put on the record what we think we should do for veterans. Once more, thank you very much.

As far as the next point to deal with is concerned, it is the election of a Vice-Chairman, and so I would invite a motion for the election of a Vice-Chairman at this moment.

**Mr. Robinson:** I will nominate Mr. Loiselle.

**Mr. Loiselle:** I decline. Mr. Chairman, I would like to, but no, I have no time for that.

**The Chairman:** This is refused, gentlemen. I think this will have to be accepted. Declined.

**Mr. Lambert:** Well, Mr. Chairman, with the agreement of a good number of the people here at the table, I am going to nominate my colleague Bill Knowles from Norfolk-Haldimand to be Vice-Chairman. I think we can get good operation out of

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 7 novembre 1978

[Translation]

**Le greffier:** Messieurs, nous avons le quorum nécessaire. Vous devez commencer par élire un président. Je suis disposé à entendre les motions que vous présenterez à cette fin.

**M. Knowles (Norfolk-Haldimand):** Je propose l'honorable député de Welland, M. Railton. Il est lui-même ancien combattant et il s'est distingué par ses états de service en tant que chirurgien. Il représente la circonscription voisine de la mienne, et c'est un brave homme même s'il se trouve du mauvais côté de la Chambre.

**M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre):** Lorsque M. Knowles présente une motion, il mérite que M. Knowles l'appuie.

**Une voix:** Mais c'est une conspiration.

**Une voix:** Oui, qui sait ce qui nous attend après cela?

**Le greffier:** Y a-t-il d'autres motions?

**M. Robinson:** Je propose qu'on cesse de faire des nominations.

**Le greffier:** M. Knowles, de Norfolk-Haldimand, appuyé par M. Knowles, de Winnipeg-Nord-Centre, propose que M. Railton soit nommé président de ce comité. Adoptez-vous cette motion?

La proposition est adoptée.

**Le président:** Je voudrais commencer par remercier MM. Knowles d'avoir eu la bonté de me proposer pour le poste de président. Je suis assez attaché à ce comité et j'estime que s'il a obtenu quelque succès, c'est en partie redevable aux efforts déployés par M. Bill Knowles de Norfolk-Haldimand et M. Stanley Knowles de Winnipeg-Nord-Centre; ils ont toujours travaillé afin d'obtenir de meilleures lois pour protéger les anciens combattants. Pour ma part, j'estime que le comité est constitué d'excellents membres et je ferai tout mon possible pour être un président impartial. J'espère que nous aurons l'occasion de faire encore davantage pour les anciens combattants, d'une façon ou d'une autre, bien que je sois conscient de l'existence de certaines contraintes. Cela ne doit toutefois pas empêcher le comité de s'acquitter de sa tâche, et j'estime donc que nous devrions tous faire consigner au procès-verbal ce que nous estimons devoir être fait pour le bien des anciens combattants. Encore une fois, merci beaucoup.

Passons maintenant à l'article suivant à l'ordre du jour, c'est-à-dire à l'élection d'un vice-président; je vous demande donc de présenter une motion à cette fin.

**M. Robinson:** Je propose M. Loiselle.

**M. Loiselle:** Je refuse, monsieur le président; bien que la proposition me fasse plaisir, mon emploi du temps ne me permet pas d'accepter.

**Le président:** Il y a donc refus, messieurs, et nous devons l'accepter. Proposition refusée.

**M. Lambert:** Eh bien, monsieur le président, fort de l'appui d'un bon nombre de membres réunis ici, je vais proposer que l'on nomme mon collègue Bill Knowles de Norfolk-Haldimand au poste de vice-président. Je crois que, dirigé par deux amis